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Zápis  

z 15. zasedání Akademického senátu UHK dne 24. dubna 2019 
____________________________________________________________ 

 
Přítomni: doc. Hana Tomášková, dr. Miroslav Joukl, dr. Daniel Jezbera, dr. Ivan Růžička, 
dr. Lukáš Vízek, doc. Martin Šandera, doc. Petra Marešová, doc. Blanka Klímová, dr. Filip Rigel, 
doc. Jaroslava Severová, doc. Václav Bělík, Bc. Matyáš Strnad, Adam Plachý, Bc. Zuzana Kučerová, 
Dominik Horníček, Jan Stonawski, Dominik Šípoš, Gabriela Jezberová, Bc. Bohumil Franc, 
Markéta Havlová, Sabina Zdráhalová, Bc. Václav Kňourek. 
 
Omluveni: dr. Martin Kuneš, Anežka Novotná.  
 
Hosté: prof. Kamil Kuča, rektor, doc. Václav Janeček, prorektor, Ing. Aleš Klicnar, kvestor, 
prof. Josef Hynek, děkan FIM, dr. Pavlína Springerová, děkanka FF, doc. Jan Kříž, děkan PřF, 
doc. František Vaníček, děkan PdF, Ing. Romana Albrechtová, tajemnice PdF, Ing. Eva Špalovská, 
vedoucí EÚ, Mgr. Soňa Došková, kancléřka, dr. Mária Hromadová, PdF, dr. Iva Junová, PdF. 
 
Prezenční listina je přílohou tohoto zápisu. 
 
Průběh jednání:  
Zasedání bylo svoláno podle čl. 8 (1) Jednacího řádu AS UHK. Zasedání zahájila a řídila 
předsedkyně AS UHK doc. Hana Tomášková; oznámila, že člen studentské komory na post 
senátora rezignoval, z toho důvodu má AS UHK aktuálně 23 členů. Předsedkyně informovala, 
že AS UHK je usnášeníschopný v celkovém počtu: 21 členů (KAP 11 a SK 10 členů).  
 
Program zasedání AS UHK byl navržen následovně:  

1) Složení slibu člena AS UHK.  
2) Návrh rozpočtu UHK pro rok 2019 a střednědobý rozpočtový výhled pro roky 2020 - 

2021 (předkládá prof. Ing. Kamil Kuča, Ph.D., rektor).  
3) Výroční zpráva o činnosti UHK za rok 2018 (předkládá prof. Ing. Kamil Kuča, Ph.D., 

rektor).  
4) Výroční zpráva o hospodaření UHK za rok 2018 (předkládá prof. Ing. Kamil Kuča, 

Ph.D., rektor).  
5) Odvolání současných členů Rady pro vnitřní hodnocení UHK (předkládá prof. Ing. 

Kamil Kuča, Ph.D., rektor).  
6) Návrh členů do Rady pro vnitřní hodnocení UHK (předkládá doc. Ing. Hana 

Tomášková, Ph.D., předsedkyně AS UHK).  
7) Rozšíření Ekonomické komise AS UHK.  
8) Různé.  

 
Dr. Springerová vznesla požadavek na doplnění bodu „Plán rekonstrukce FF UHK“ do programu 
zasedání, k tomuto bodu se připojil doc. Vaníček, který dále v rámci bodu 2) „Návrh rozpočtu 
UHK pro rok 2019“ avizoval dotaz k vedení UHK. 
 

1) Složení slibu člena AS UHK.  
2) Návrh rozpočtu UHK pro rok 2019 a střednědobý rozpočtový výhled pro roky 2020 - 

2021 (předkládá prof. Ing. Kamil Kuča, Ph.D., rektor).  
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3) Výroční zpráva o činnosti UHK za rok 2018 (předkládá prof. Ing. Kamil Kuča, Ph.D., 
rektor).  

4) Výroční zpráva o hospodaření UHK za rok 2018 (předkládá prof. Ing. Kamil Kuča, 
Ph.D., rektor).  

5) Odvolání současných členů Rady pro vnitřní hodnocení UHK (předkládá prof. Ing. 
Kamil Kuča, Ph.D., rektor).  

6) Návrh členů do Rady pro vnitřní hodnocení UHK (předkládá doc. Ing. Hana 
Tomášková, Ph.D., předsedkyně AS UHK).  

7) Rozšíření Ekonomické komise AS UHK. 
8) Různé 

a. Plán rekonstrukce FF UHK (předkládá Mgr. et Mgr. Pavlína Springerová, 
Ph.D., děkanka FF UHK). 

b. Plán rekonstrukce PdF UHK (předkládá doc. PhDr. MgA. František Vaníček, 
děkan PdF). 

 
V okamžiku hlasování byl počet přítomných členů AS UHK: KAP 11, SK 10, celkem 21. 
 
Hlasování: pro - 21, proti - 0, zdržel se - 0. 
Program 15. zasedání AS UHK byl schválen. 
 
Bod 1. Složení slibu člena AS UHK. 
 
Doc. Tomášková informovala senátory o rezignaci člena SK AS UHK Bc. Jana Špriňara z FIM.  
Novým členem AS UHK se stal Dominik Horníček, který přečetl slib. 
  
AS UHK má celkem 24 členů a je usnášeníschopný v celkovém počtu: 22 členů (KAP 11 a SK 11 
členů). 
 
Bod 2. Návrh rozpočtu UHK pro rok 2019 a střednědobý rozpočtový výhled pro roky 2020 - 
2021 (předkládá prof. Ing. Kamil Kuča, Ph.D., rektor). 
 
Prof. Kuča poděkoval kvestorovi, tajemnicím a děkanům za práci na rozpočtu, který vyhovuje všem 
fakultám. 
 
Ing. Klicnar pojal představení rozpočtu UHK jako vývoj čísel, který dostáváme od ministerstva; 
prezentoval vývoj a růst rozpočtovaných prostředků, navýšení fixní a výkonové části 
a společenských priorit a zmínil ostatní zdroje nenormativní části rozpočtu – SGS, IRP, atd. 
Upozornil však, že trend podílu UHK na celkových přidělených finančních prostředcích rozpočtu 
VŠ mírně klesá. Ing. Klicnar sdělil, že na základě vzájemné dohody vedení UHK a fakult bylo 
rozděleno: 80% fixní část, 15% výkonová část a 5% společenské priority. K dalšímu rozdělení 
rozpočtu došlo podle fakult na základě výkonu a prémií pro kvalitu a nově i určení poměrových 
ukazatelů na společné prostory. Dělením nákladů na budovy došlo k velkému zásahu 
do pasportizace. Kvestor dále shrnul výhled příprav rozpočtu na rok 2020.  
 
Předsedkyně EK AS UHK, doc. Marešová, sdělila, že ekonomická komise zasedla dne 9. 4. 2019 
a seznámila senátory s jejím doporučujícím vyjádřením k navrženému rozpočtu UHK. 
 
V diskusi doc. Vaníček vznesl výtku k procesu přípravy rozpočtu UHK, kdy postrádal předložení 
návrhu rozpočtu děkanům před zasláním ekonomické komisi AS a akademickému senátu. 
Upozornil, že PdF od začátku nesouhlasila s ukazatelem PPK, jelikož PdF není 
konkurenceschopná ve vědě a výzkumu. Doc. Vaníček tlumočil námět AS PdF, který vyjádřil ostrý 
nesouhlas s průběhem tvorby rozpočtu UHK.  
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Děkanka a děkani ostatních fakult (FF, FIM, PřF), i přes některé připomínky, celkový rozpočet 
UHK podpořili. 
 
Rektor připomněl shodu v podobě dohody všech děkanů fakult na metodice přípravy rozpočtu 
a následná jednání kvestora s tajemnicemi fakult. Dále prof. Kuča upozornil na velkou 
konkurenci veřejných i soukromých VŠ, ale připustil diskusi o PPK. Odmítl však pomoc ostatních 
fakult v případě převádění velkého množství peněz do FPP nebo FRIM. 
 
V diskusi dále zazněl návrh na setkání senátorů s kvestorem před dalším schvalováním rozpočtu, 
harmonogram rozpočtu na rok 2020, riziko propouštění a proces navyšování mzdy 
zaměstnancům UHK (doc. Šandera, dr. Joukl, prof. Kuča, dr. Bělík, dr. Jezbera, Ing. Klicnar). 
 
Hlasování: pro - 22, proti - 0, zdržel se - 0. 
AS UHK schválil návrh rozpočtu UHK pro rok 2019 a střednědobý rozpočtový výhled 
pro roky 2020 - 2021. 
 
Bod 3. Výroční zpráva o činnosti UHK za rok 2018 (předkládá prof. Ing. Kamil Kuča, Ph.D., 
rektor). 
 
Prof. Kuča představil výroční zprávu o činnosti, která obsahuje tři části – hlavní, která vychází 
z dlouhodobého záměru univerzity, dále textovou přílohu a tabulkovou přílohu. Rektor vyzdvihl 
meziroční nárůst vědeckých pracovníků, zahájení řešení 22 nových vědeckých projektů, nové 
postdoktorské pozice a nízkou nezaměstnanost absolventů. 
 
V diskusi zazněl dotaz na studování studijní neúspěšnosti a příp. vznik podpůrných center (dr. 
Joukl, prof. Kuča, doc. Kříž).  
 
Z jednání se omluvil Bc. Franc, člen SK; počet přítomných členů AS UHK: KAP - 11, SK - 10, 
celkem-21. 
 
Hlasování o návrhu:  
pro - 21, proti - 0, zdržel se – 0.   
 
AS UHK schválil Výroční zprávu o činnosti UHK za rok 2018. 
 
Bod 4. Výroční zpráva o hospodaření UHK za rok 2018 (předkládá prof. Ing. Kamil Kuča, 
Ph.D., rektor). 
 
Ing. Špalovská představila výroční zprávu o hospodaření; vysvětlila předepsanou strukturu zprávy, 
sdělila celkový výsledek hospodaření a převedení většiny zisku do FRIM. Prezentovala nárůst 
všech fondů UHK včetně vývoje FPP od roku 2014. Ing. Špalovská vysvětlila s jakými financemi 
UHK hospodařila v roce 2018 - prostředky z MŠMT, výzkumu a vývoje, strukturálních fondů, dále 
s neinvestičními příjmy (GA ČR, TA ČR, specifický výzkum) a externími příjmy (CŽV, transfer 
znalostí).  

Diskutovalo se využití uspořených financí na fakultách, vysoká podfinancovanost na správu budov 
UHK a finanční prostředky o kterých AS UHK nerozhoduje (doc. Vaníček, Ing. Klicnar). 
 
Hlasování o návrhu:  
pro - 21, proti - 0, zdržel se – 0. 
 
AS UHK schválil Výroční zprávu o hospodaření UHK za rok 2018. 
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Bod 5. Odvolání současných členů Rady pro vnitřní hodnocení UHK (předkládá prof. Ing. 
Kamil Kuča, Ph.D., rektor). 
 
Prof. Kuča vysvětlil, že důvodem odvolání současných členů RVH je příliš mnoho funkcionářů 
v radě. Návrhy na nové členy konzultoval s děkany fakult a od nové RVH rektor očekává opětovné 
podání institucionální akreditace a řešení celé kvality.  

Diskuse k tomuto bodu nebyla.  
 
Z jednání se omluvila doc. Marešová, členka KAP; počet přítomných členů AS UHK: KAP - 10, 
SK - 10, celkem - 20. 
 
Hlasování o návrhu:  
pro - 20, proti - 0, zdržel se – 0. 
 
AS UHK udělil předchozí souhlas s odvoláním současných členů Rady pro vnitřní hodnocení 
UHK.  
 
Bod 6. Návrh členů do Rady pro vnitřní hodnocení UHK (předkládá doc. Ing. Hana 
Tomášková, Ph.D., předsedkyně AS UHK).  

AS UHK navrhuje ze zákona do RVH 1/3 členů. AS UHK navrhl dr. Mariu Hromadovou (PdF), doc. 
Jaroslavu Mikuleckou (FIM) a studenta PdF Bc. Jakuba Vovese. 
 
Diskutoval se celkový počet a zastoupení členů RVH (doc. Vaníček, prof. Kuča). 
 
Hlasování o návrhu způsobu hlasování en bloc:  
pro - 20, proti - 0, zdržel se – 0. 
 
Hlasování o návrhu:  
pro - 18, proti - 0, zdržel se – 2. 
 
AS UHK navrhl členy RVH UHK dle zákona. 
 
Bod 7. Rozšíření Ekonomické komise AS UHK. 

Vzhledem k rezignaci senátora Špriňara, byl návrh na rozšíření EK AS UHK o studenta Dominika 
Horníčka, který se již v pozici hosta účastnil posledního jednání EK AS UHK.  
 
Doc. Tomášková představila navržení nového člena EK. 
 
Diskuse k tomuto bodu nebyla.  
 
Hlasování o návrhu:  
pro - 19, proti - 0, zdržel se – 1. 
 
AS UHK schválil nového člena EK AS UHK. 
 
Bod 8. Různé:  
 

• a) Plán rekonstrukce FF UHK (předkládá Mgr. et Mgr. Pavlína Springerová, Ph.D., 
děkanka FF UHK). 
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Dr. Springerová představila plán rekonstrukce budovy FF a požádala dr. Strobacha, aby osvětlil 
projekt v krátké prezentaci.  
Dr. Strobach sdělil, že cílem rekonstrukce je mít všechny katedry a pracoviště FF pod jednou 
střechou; zásah do památkové budovy není možný, proto bude řešeno formou malé, ale velmi 
využitelné přístavby. V rámci oprav vznikne i vnitroblok, propojovací krček, výtah, archeologické 
laboratoře, knihovna a maximálně využité učebny. Bude se jednat o objekt využitelný 
pro vědeckou, výzkumnou a vývojovou činnost.  
 

• b) Plán rekonstrukce PdF UHK (předkládá doc. PhDr. MgA. František Vaníček, děkan 
PdF). 

 
Doc. Vaníček uvedl, že budova PdF zůstane stejná, bez přístavby; nemá připravenou prezentaci 
k rekonstrukci budovy, ale PdF již obdrželo stavební povolení na rekonstrukci a čeká na speciální 
výzvu z MŠMT.  
 
Diskutovala se priorita a postup příprav rekonstrukcí (doc. Vaníček, Ing. Klicnar). 

Z jednání se omluvil dr. Růžička, člen KAP; počet přítomných členů AS UHK: KAP - 9, SK - 10, 
celkem – 19. 
 
V rámci bodu Různé dále: 
 

• Dr. Joukl vznesl dotaz na výsledek přijímacího řízení 2019; diskutoval se počet přihlášek, 
srovnání s rokem 2018, nejasnosti ohledně roku, ke kterému MŠMT vztáhne počty 
studentů (doc. Janeček, dr. Springerová, doc. Vaníček, prof. Kuča).  

 
• Studenti z SK AS UHK vyjádřili nespokojenost se službami univerzitní knihovny (počty 

a aktuálnost exemplářů, dlouhodobá výpůjčka pro učitele, atd.). Dr. Stašová nabídla SK 
jednání k vyřešení problémů za účasti ředitelky UK.  
 

Usnesení z jednání AS UHK: 

 
1. Byl schválen program 15. zasedání AS UHK.  
2. AS UHK schválil Návrh rozpočtu UHK pro rok 2019 a střednědobý rozpočtový výhled 

pro roky 2020 – 2021. 
3. AS UHK schválil Výroční zprávu o činnosti UHK za rok 2018. 
4. AS UHK schválil Výroční zprávu o hospodaření UHK za rok 2018. 
5. AS UHK udělil předchozí souhlas s odvoláním současných členů RVH.  
6. AS UHK navrhl členy RVH UHK dle zákona.  
7. AS UHK schválil nového člena EK AS UHK. 

 
 

O usnesení hlasovali přítomní členové akademického senátu veřejně. V okamžiku hlasování bylo 
v místnosti přítomno 19 členů AS UHK. 

Hlasování: pro - 19, proti - 0, zdržel se - 0. 
Usnesení bylo přijato. 
 

Plánovaný termín příštího zasedání AS UHK: 22. 5. 2019. 
 
 

V Hradci Králové dne 24. 4. 2019       doc. Ing. Hana Tomášková, Ph.D. 
Zapsala: Iveta Vondráčková                                    předsedkyně AS UHK 


	Zápis
	1. Byl schválen program 15. zasedání AS UHK.
	2. AS UHK schválil Návrh rozpočtu UHK pro rok 2019 a střednědobý rozpočtový výhled pro roky 2020 – 2021.
	3. AS UHK schválil Výroční zprávu o činnosti UHK za rok 2018.
	4. AS UHK schválil Výroční zprávu o hospodaření UHK za rok 2018.
	5. AS UHK udělil předchozí souhlas s odvoláním současných členů RVH.
	6. AS UHK navrhl členy RVH UHK dle zákona.
	7. AS UHK schválil nového člena EK AS UHK.

